
 
 
 
 

ACTA DE LA JUNTA GENERAL EXTRAORDINÀRIA 
CELEBRADA EL DIA 1 D’ABRIL DE 2009 
 
Assistents:  
 
Agudo I Gangolells,Mariel·La 
Aguilera I Garcia,Manel 
Almazán I Guasch,Víctor 
Alvarez Acosta,Jorge Luis 
Balló I Caroën,Christian 
Birulés I Bertran,Josep M. 
Bohigas I Maynegre,Carles 
Bürcher,Philippe Joseph 
Cabré I Segarra,Frederic 
Callís I Figueres,Josep 
Canton I Badell,Joan 
Capdeferro I Pla,Elisabet 
Capel I Castells,Cristina 
Codinach I Sala,David 
Corominas I Noguera,M.Mercè 
Costal I Costa,Anna 
Crous I Peraferrer,Jordi 
Cuevas González,Gerard 
Escribá I Serra,Joan 
Falcó I Huguet,Josep M. 
Falcó I Huguet,Manuel 
Felip I Campistol,Adrià 
Felip Ordis,Olga 
Ferran I Vilar,Lurdes 
Figueras I Bou,Lluís 
Fort I Bramon,Josep 
Frigola I Butiñá,Maria 
González Juan,Maria Begoña 
Grabuleda I Prim,Joan 
Llorens I Sulivera,Miquel 
Manté I Massanellas,Sara 
Martín Vertedor,Manuel 
Martínez Ayllón,Santiago 
Marturià I Junquera,Francesc 
Matas I Casademont,Pere 
Melchor I Ventulà,Maria Del Mar 
Micaló I Farroni,Eva 

Montenegro Acosta,Javier 
Muñoz I Frigola,Olga 
Nadal I Casaponsa,Maria-Dolors 
Newmann,Ariel 
Nogués I Teixidor,Montserrat 
Ortega I Batlle,Jordi 
Ortega I Plaza,Enric 
Oya Cornejo,Daniel 
Parada I Soler,Lídia 
Paulí Collado,Jorge 
Pi I Compañó,Gerard 
Pla I De Solà-Morales,Josep 
Planella I Oriol,Daniel 
Portugal I Hernández,Noèlia Mercedes 
Pous I Dunjó,David 
Puig I Hors,M.Assumpció 
Quintanilla I Guasch,Mireia 
Ramos I Balló,Meritxell 
Reverendo I Hospital,Narcís 
Riera I Guix,Marc 
Roca I Vilà,Iban 
Rodríguez I Montardit,Esther 
Romans De Fonsdeviela,M.Pilar 
Sánchez-Cuenca I Cama,Lluís 
Serrat I Rodeja,Raquel 
Solà I Colomer,Maria Teresa 
Tarrenchs I Puig,Maria Del Carme 
Torra I Ferrer,Marc 
Torra I Pla,Josep Maria 
Torrent I Genis,Jaume 
Turon I Vich,Ricard 
Viader I Martí,Joan M. 
Vich I Pascual,Carme 
Vila I Planells,Santi 
Viñas I Boluda,Arcadi 
Xifra I Tarrés,Daniel 

 
Introducció 
 
S’inicia la reunió de Junta General Extraordinària que té com a punts de 
l’ordre del dia l’Elecció de Secretari i de Vocal d’Exercici Professional de la 
Junta Directiva de la Demarcació de Girona. 
 



 
 
 
 

S’informa als assistents que el Vocal de Formació, Jordi Ortega, fou 
nomenat Secretari en funcions en seu de Junta Directiva de la Demarcació 
de Girona del dia 9 de març, a fi i efecte d’evitar la coincidència de 
l’exercici en funcions d’aquest càrrec en una persona que aspira a l’elecció 
del mateix càrrec 

 
Primer punt.- Elecció de Secretari 
 
El secretari en funcions, Jordi Ortega, informa que s’han presentat, dins de 
termini, les següents candidatures. 
 

⎯ RAQUEL SERRAT I RODEJA, arquitecta col·legiada de ple dret 
amb el número 26898-4 

 
Vist que s’ha presentat una sola candidatura al càrrec de Secretari, es 
nomena electa a la companya RAQUEL SERRAT I RODEJA com a nova 
Secretària de la Junta Directiva de la Demarcació de Girona pel temps de 
mandat pendent fins a les properes eleccions a celebrar dins l’exercici 2010. 
 
 
Segon punt.- Elecció de Vocal d’Exercici Professional  
 
A continuació, procedeix amb el segon punt de l’ordre del dia. Informa que 
s’han presentat, dins de termini, les següents candidatures. 
 

⎯ CARME TARRENCHS I PUIG, arquitecta col·legiada de ple dret 
amb el número 32669-0  

⎯ MANEL AGUILERA I GARCIA, arquitecte col·legiat de ple dret 
amb el número 44116-3  

⎯ PHILIPPE BÜRCHER, arquitecte col·legiat de ple dret amb el 
número 43667-4 

 
Es concedeix en primer lloc la paraula a la companya Carme Tarrenchs, a en 
Manel Aguilera i a en Philippe Bürcher, consecutivament, a fi i efecte de 
defensin la seva candidatura. L’exposició d’en Manel Aguilera, fruït d’un 
escrit preparat, s’acompanya com a annex d’aquesta acta. Tot seguit s’inicia 
la votació del nou Vocal d’Exercici Professional 
 
S’inicia la votació mitjançant paperetes dipositades a l’urna preparada a 
l’efecte. Els assistents s’acrediten davant la taula com a arquitectes 
col·legiats de la Demarcació de Girona i es va marcant l’emissió del vot 
sobre el cens electoral. Finalment, els col·legiats dipositen la papereta, 



 
 
 
 

impresa a l’efecte per part de la Demarcació, dins l’urna, havent marcat quin 
és el candidat que escullen. 
 
Quan finalitza la votació, es procedeix a l’obertura de l’urna i al recompte 
en veu alta dels vots obtinguts per cada candidatura amb el següent resultat: 
 
CARME TARRENCHS I PUIG:  37 VOTS 
 
MANEL AGUILERA I GARCIA:  27 VOTS 
 
PHILIPPE BURCHER:   4 VOTS 
 
En blanc:     3 VOTS 
 
 
Vist que la candidatura més votada ha estat la de la  companya CARME 
TARRENCHS I PUIG, se la nomena VOCAL D’EXERCICI 
PROFESSIONAL electe pel temps de mandat pendent fins a les properes 
eleccions a celebrar dins l’exercici 2010, disposant que prengui possessió 
del càrrec a la primera reunió de Junta Directiva que tingui lloc a partir de la 
present data. 
 
Abans de finalitzar la reunió la companya RAQUEL SERRAT I RODEJA 
pren possessió formal del càrrec rellevant al Secretari en funcions el 
company JORDI ORTEGA I BATLLE, a fi i efecte d’exercir de Secretària 
a la reunió de Junta General Ordinària que tindrà lloc tot seguit. 
 
Es dóna la Junta General Extraordinària per finalitzada a les 21h del dia 1 
d’abril de 2009. 
 
Signa,  
 
 
 
 
JORDI ORTEGA I BATLLE   
Secretari en funcions  
Demarcació de Girona del COAC    
 



Bona nit. Estimat president, companys de junta, Philip, Carme, gràcies a tots per ser 
aquí. 
 
Avui és un dia especial, ja que es commemora que fa 70 anys va acabar la guerra civil. 
Ens hem de sentir orgullosos de participar d’un acte fonamentat en el principi 
democràtic.  
 
 Sóc en Manel Aguilera i crec que alguns de vosaltres em podeu conèixer per la tasca 
que he desenvolupat a l’oficina tècnica i a l’oficina de concursos. Però el meu primer 
contacte amb el col·legi va ser abans com a objector de consciència, quan era un 
adolescent i per descomptat no era arquitecte. Aquests anys de vinculació a més de 
donar-me un coneixement de la casa des de molt avall, de la gent que hi treballa, de la 
seva estructura i funcionament, també han fet que em senti especialment implicat amb el 
mateix. 
 
Potser aquesta implicació, potser certa vocació de servei i ben segur d’altres  raons, han 
fet que els meus companys més propers vulguin confiar en mi per donar veu a les 
nostres inquietuds, que de ben segur es poden fer extensives a  tots 
 
Que els arquitectes disposem d’alternatives, d’idees i de persones, ha de ser la 
normalitat. Voler expressar idees, voler col·laborar...fer un pas endavant, amb voluntat 
constructiva, ha de ser considerat com un valor en sí mateix.  
 
 
Vivim uns moments d’extraordinaris canvis en la professió, molts companys estan 
passant dificultats, i també es tracta d’una situació en que s’estan posant en qüestió 
molts aspectes de la professió i de la institució que ens representa.   
 
1. És el moment per la unitat i per col·laborar 
 
Els joves solem estar més predisposats a implicar-nos. Ara que malauradament 
disposem de més temps, també és el moment en que els companys amb l’experiència 
adquirida al llarg de la seva carrera aportin la seva capacitat i autoritat. Cal prendre 
consciència de la responsabilitats que tenim i pensar que és el moviment de base el 
motor del canvi, és el que realment activa als polítics i el que els hi dona fermesa alhora 
de decidir en el nostre nom. 
 
Posaré un exemple del que vull dir . Fa algunes setmanes que hem començat a rebre 
informació sobre el que està passant amb Bolònia. El pla es va aprovar ja fa més d’un 
any. Sense la mobilització social, tipus mail massiu, ens haurien informat ara o encara 
estaríem esperant? I en un altre sentit, s’haurien pres les mesures d’acció conjuntes dels 
degans? Tendeixo a pensar que no, aquestes accions es podien haver acordat fa temps. 
És el moment per la unitat i per col·laborar 
 
2. Cal avançar-se als esdeveniments 
 
No podem actuar com fins ara. Fa anys que sentim campanes i no hem fet cas del seu 
so. Sempre hem sabut que certes coses passarien, però pregàvem per que no canviés la 
legalitat que ens empara i ens hem mantingut expectants.  
 



Ja sabeu del que parlo: la desaparició del visat i de la col·legiació obligatòria, es fan 
travesses sobre de si passarà... no passarà.....quan és obvi que ja està passant.  
Ja fa tres anys que es va aprovar la directiva de serveis, desembre del 2006 i ja 
aleshores, les conseqüències del mateix eren òbvies. 
 
Avui parlem del visat però ja fem tard, ens hem de centrar en els nous reptes. Voleu dir 
que després del Pla Bolònia no ha d’haver una reforma de la Llei d’ordenació de 
l’edificació?... un nou repartiment en les competències del sector.   
 
Tots rebem les conseqüències d’un col·legi lent, pesat. L’hem de fer moure, i només ho 
farem amb fermesa i tenint fe en que podem.  
 
3. Cal mantenir i reforçar els serveis essencials 
 
Aquests dies he sentit més d’una vegada que el Col·legi no serveix de res.... que el visat 
no serveix de res....etc. La meva opinió és absolutament contrària. 
 
Per evidenciar el que dic, us convido a fer l’exercici invers, es a dir, imaginem que el 
col·legi no existeix. Per que podríem desitjar la seva existència.? Que trobaríem a faltar? 
Molts de nosaltres segur que primer trobaríem a faltar són aquelles eines que faciliten la 
redacció del projecte, per exemple les fitxes,... després algú a qui consultar els aspectes 
tècnics i legals, eines que ens donen seguretat jurídica... potser la biblioteca...després 
faríem pinya per aconseguir beneficis pel col·lectiu. 
 
Aquests són els serveis essencials, la raó última del Col·legi. Són els que conflueixen a 
la vocalia d’exercici professional, a excepció de la biblioteca. No és casual, doncs, que 
avui vulguem posar aquesta vocalia en el centre del debat: Consultoria tècnica, 
concursos, disciplina, visat,  manteniment, etc. 
 
A manca de recursos aquí és on els hem de centrar, són el veritable servei al col·legiat. 
 
a) Hem de simplificar la documentació del projecte,  retornar la seguretat jurídica al 
col·legiat, reduir els costos de redacció del projecte i agilitzar els tràmits burocràtics. 
A la casa disposem de gent molt capacitada, en ells em recolzaré i els donaré les eines 
que permetin elevar el servei. Són el nostre recurs més valuós. 
La oficina de manteniment ha d’assumir també les tasques d’assessorament a la 
rehabilitació. 
 
b) Cal una institució forta, que tingui capacitat per defensar-nos davant les institucions. 
Crec en aquesta funció. Per exemple hem de demanar un canvi en la llei de concursos: 
no pot ser que només siguin necessaris els concursos per honoraris superiors a 100.000 
euros, la capacitat de competir es redueix a uns pocs. Cal posicionar-se davant la nova 
LOE i assumir la directiva de serveis, 
No ignoro les dificultats. Barcelona, Madrid ens han d’escoltar si actuem amb fermesa i 
unitat. Si no ho fem nosaltres ningú ho farà 
 



4. Cal reforçar el prestigi del col·legi i del col·legiat 
 
Hem de tenir molta cura d’augmentar el prestigi del col·lectiu i reforçar la percepció que 
la societat té de nosaltres. 
En aquest sentit  hem de col·laborar per augmentar la qualitat dels projectes.  
I hem d’evitar les polèmiques públiques, perdudes abans de començar, que fomenten 
una imatge banal de l’arquitecte. 
 
5. Cal donar informació de qualitat en els assumptes de més rellevància, “on time” 
 
Hem de rebre informació satisfactòria del Pla Bolònia i d’altres temes de la mateixa 
importància i no deixar que es perdin en l’allau d’informació. En aquests casos tan 
rellevants vehicular la qüestió mitjançant el correu electrònic no és suficient. Com a 
vocal intentaré donar-li un tractament més específic, trobades o foros d’internet  que 
facilitin al col·legiat l’aclariment dels dubtes de primera ma i permetin el seguiment de 
les evolucions, no hem d’esperar al final del procés. 
 
Seria molt enriquidor comptar puntualment amb les explicacions dels responsables 
d’aquest temes, siguin a Madrid, a Brussel·les. 
   
6. És el moment d’estar units, per imaginar i construïr el futur del col·legi 
 
Si el visat no és obligatori i la percepció que tenim del mateix no canvia, acabarà 
desapareixent, aquest és el destí de les coses que no serveixen. Hem de treballar i 
treballaré per donar-li un sentit o potser per definir un model de col·legi diferent.  Ara 
no toca debatre la qüestió. Només apuntar que la proposta del Visat Plus de qualitat no 
sembla la resposta definitiva. Entre d’altres raons, és dubtós que els ajuntaments 
vulguin cedir el poder d’opinar sobre la conveniència dels projectes. 
  
Ens preocupa buscar fonts de finançament però crec, i treballaré en aquest sentit, que la 
solució és donar uns serveis de qualitat que generin col·legiat voluntaris. Hem de crear 
clients i ara és el moment quan encara tenim certa força.  
 
Com a vocal m’obriré als altres sectors de la construcció per trobar formules que 
abarateixin els costos de la construcció i per lluitar pels interessos comuns. Reactivaré la 
taula de la construcció. Hem de treballar conjuntament amb aparelladors, constructors, 
promotors. 
 
Per acabar vull dir que em presento per treballar,   per aprendre,   per escoltar. I  des 
d’ara m’ofereixo per recollir i canalitzar les vostres inquietuds. 
 
Moltes gràcies a tots. 
 
 
 

 
 

 


